
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 18. oktober 2010

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 48
I artiklen "Ingen ved, om privathospitaler har hjulpet" i Politiken den 18.oktober
2010 udtaler forhenværende direktør for Sundhedsstyrelsen Jens Kristian Gø-
trik om det udvidede frie sygehusvalg: "Man prøver at give et billede af, at alle
har adgang. Men i virkeligheden bliver markedet dannet ud fra, hvilke behand-
linger de private klinikker har lyst til at tage op. Dermed drejer man udbuddet i
retning af, hvad der er forretningsmæssige interesser i, og væk fra, hvad der er
sundhedsfagligt velbegrundet. Dermed får vi en overkapacitet på behandling af
blandt andet knæ og hofter, mens vi stadig har store problemer med ressour-
cerne til behandling af kræftpatienter, ældre og psykiatriske patienter". Er mini-
steren enig i Jens Kristian Gøtriks vurdering?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sophie.Andersen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Rudiengaard
formand
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